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خبر فوتبال

سهمیه بدون صاحب در  وزن دختر 
وزنه بردار ایران به اتریش رسید

یک سهمیه المپیک باقی مانده دسته فوق سنگین  �
وزنه برداری زنان به قاره اروپا رســید. به گزارش ایسنا، 
پس از توزیع ســهمیه های المپیــک در وزنه برداری، 
مشــخص شــد پریســا جهانفکریان از ایران در دسته 
مثبــت ۸۷ کیلوگرم این شــانس را داشــته که برای 
کسب ســهمیه تلاش کند اما در نهایت این شانس از 
دست رفت. در این وزن یک سهمیه دیگر باقی مانده 
بود؛ چون قاره آفریقا هیچ نماینده ای در دسته مثبت 
۸۷ کیلوگرم زنان نداشــت و سهمیه قاره آفریقا بدون 
صاحب بود. فدراســیون جهانی اعلام کرد درباره این 
ســهمیه تصمیم گیری می کند که اکنون مشخص شد 
این ســهمیه به قاره اروپا رســیده اســت. سارا فیشر، 
وزنه بردار اتریش این ســهمیه باقی مانده را به دست 
آورد. هشــت وزنه بردار اول رنکینــگ هر وزن همراه 
بهترین نفرات هر قاره ســهمیه گرفتنــد. پیش از این 
نماینده بلژیک ســهمیه بهترین وزنه بردار قاره اروپا را 
گرفته بود و اکنون نماینده اتریش هم اضافه شد. ایران 
در المپیک توکیو تنهــا دو وزنه بردار در بخش مردان 
دارد که علی هاشمی و علی داودی در دسته های ۱۰۹ 

و مثبت ۱۰۹ کیلوگرم به رقابت می پردازند.

تازه ترین خبرها 
درباره نیمکت تیم ملی

به گزارش تســنیم، درست پس از پایان سوت بازی با  �
عراق و صعود تیــم ملی به مرحله بعدی انتخابی جام 
جهانی ۲۰۲۲، ماجرای جدیدی در فوتبال ایران آغاز شد. 
مصاحبه رئیس فدراســیون فوتبال پس از بازگشــت به 
ایران که در آن از «تصمیم گیری درباره دراگان اسکوچیچ 
در هیئت رئیســه» خبر داد، ادامه همان ماجرایی بود که 
از بحرین کلیــد خورد. البته پیش از شــروع چهار دیدار 
سرنوشت ساز تیم ملی نیز گمانه  زنی هایی مطرح می شد 
مبنی بر اینکه فدراســیون فوتبــال به دنبال جذب مربی 
دیگری اســت تا به جای اســکوچیچ هدایت تیم ملی را 
بر عهده بگیرد، اما در نهایت او ماندنی شــد و فدراسیون 
ریســک نکرد. با وجود این از شــواهد چنین برمی آید که 
فدراســیون قصد دارد برای مرحلــه دوم انتخابی که از 
شهریور سال جاری آغاز می شود، مربی دیگری را انتخاب 
کنــد. حمایت نکردن قاطــع شــهاب الدین عزیزی خادم 
از اســکوچیچ در همین راســتا ارزیابی می شــود. در این 
مدت نام هایی برای جایگزینی اســکوچیچ مطرح شده؛ 
از کــی روش تا برانکــو، کالدرون و حتی اســتراماچونی 
اما پیگیری ها نشــان می دهد فدراسیون فوتبال هنوز به 
جمع بندی نهایی دراین باره نرســیده اســت. این اسامی 
از آنجایــی مطرح شــد که بــا توجه به مــدت زمان کم 
باقی مانده تا شروع مرحله بعدی، مربیانی به عنوان گزینه 
در نظر گرفته شــدند که ســابقه کار در ایران را داشتند. 
درعین حال فدراســیون در حال بررسی سایر گزینه ها نیز 
هســت. عزیزی  خادم اعلام کرده با مشورت هیئت رئیسه 
تصمیم گیــری خواهــد کرد و قرار اســت ایــن اتفاق در 
هفته جاری رخ دهد. اما یک موضوع مهم باعث شــده 
فدراسیون نشــین ها عجله چندانی برای این کار نداشته 
باشند؛ قرار است قرعه کشی مرحله نهایی انتخابی جام 
جهانی قطر ۱۰ تیر برگزار شود و فدراسیون در نظر دارد تا 
آن روز صبر کند و پس از مشخص شدن نتیجه قرعه کشی 
تصمیم  بگیرد. این احتمال هم وجود دارد که جمع بندی 
برای آینده کادر فنی زودتر از قرعه کشــی انجام شود، اما 
بــا توجه به اینکه تیم ملــی برنامه خاصی ندارد و عملا 
تا آن زمان فعالیتی نخواهد داشــت، قرعه کشــی نقشی 
تعیین کننده در آینده نیمکت تیم ملی دارد و فدراســیون 
می خواهد با بررســی نتیجه قرعه کشی و مشخص شدن 

حریفان تیم ملی تصمیم گیری کند.

نگاهی به دیدار  پرسپولیس – تراکتور
بالاخره سوپرجام

پرســپولیس و تراکتور در بازی سوپرجام به دیدار  �
هم می روند. به گزارش فوتبال ۳۶۰، سوپرجام رقابت 
متداولی در ســطح دنیاســت، ولی مسابقه نوپایی در 
فوتبال ایران به شــمار می رود. برای نخســتین بار این 
دیدار در سال ۱۳۸۴ بین فولاد خوزستان و صبا برگزار 
شــد و صبا با برتری ۴ بر صفر فاتح اولین ســوپرجام 
لقب گرفت. پس از این مســابقه وقفه ای طولانی در 
برگزاری سوپرجام اتفاق افتاد. از سال ۱۳۹۵ این بازی 
وارد تقویم فوتبال ایران شــد و فدراســیون به صورت 
جدی به دنبال برگزاری ســالانه آن بود. این مســابقه 
دو نوبــت برگزار شــد و ذوب آهن و پرســپولیس به 
قهرمانی رســیدند. در دو دوره بعد پرسپولیس بدون 
برگزاری بازی به جام رســید. ابتدا اســتقلال در تاریخ 
مقرر برای بازی در ســوپرجام آماده نبود و فصل بعد 
هم پرسپولیس به خاطر اینکه هم قهرمان لیگ و هم 

حذفی شده بود، این جام را تصاحب کرد.
هــم  دوره  ایــن  در  ســوپرجام  برگــزاری 
کش وقوس هــای فراوانی داشــت. این فصل از لیگ 
تحت تأثیر شرایط کرونایی و برگزاری لیگ قهرمانان 
آســیا و اردوی تیم ملی دیرتر از همیشــه آغاز شد و 
به خاطــر همین فرصتی بــرای ســوپرجام نبود. در 
طول فصل هم فشــردگی رقابت ها اجازه انجام این 
بــازی را نداد تا اینکه مقرر شــد پس از پایان مرحله 
دوم انتخابی جام  جهانی، پرســپولیس و تراکتور به 
مصاف هم روند. این بازی امروز ۳۰ خرداد ســاعت 
۱۹:۵۰ به میزبانی پرســپولیس انجام خواهد شد. از 
آخرین بازی ســوپرجام سه  ســال و ۱۱ ماه می گذرد. 
پرســپولیس هزارو ۴۳۰ روز پیــش نفت تهران را که 
در شــرایط نابسامانی به سر می برد و در شب قبل از 
مسابقه ســرمربی آن عوض شد، ۳ بر صفر شکست 
داد و در دو دوره بعد بدون انجام بازی به جام رسید 
و حالا به عنوان قهرمان لیگ برای تصاحب چهارمین 
جام نبرد ســختی با تراکتور قهرمــان دوره قبل جام 

حذفی دارد. 
پرسپولیس با ملی پوشان خسته و مصدوم 

پرسپولیس بیشترین نماینده را در تیم ملی داشت و 
در شرایطی که پنج روز قبل از سوپرجام بازیکنان این تیم 
نظیر نوراللهی، کنعانی زادگان و ســرلک بازی حساسی 
را مقابــل عــراق انجام دادنــد، حال باید برابــر تراکتور 
بازی کنند. پرســپولیس دو بازیکن کلیــدی خود یعنی 
وحید امیری و کمال کامیابی نیــا را به دلیل مصدومیت 
در بازی هــای تیم ملی در اختیار ندارد و فرشــاد فرجی 
هم به خاطر محرومیت غایب اســت. پرسپولیس قبل از 
بازی های تیم ملی فرمی رؤیایی را پشت سر می گذاشت 
و در ۱۰ بازی آخر در لیگ، حذفی و آســیا در هشت بازی 

به پیروزی رسیده بود.
خطیبی به دنبال حفظ آمار خوب مقابل پرسپولیس

پرســپولیس در رقابت های داخلی در این فصل تنها 
یک شکست داشته که آن هم مقابل آلومینیوم اراک بود 
که هدایت آن را رسول خطیبی بر عهده داشت. خطیبی 
در آخرین حضور خود در آزادی برابر پرسپولیس توانست 

در فصل گذشته با ماشین سازی این تیم را متوقف کند.
تراکتور فقط محمدرضا اخباری را در تیم ملی داشت 
که اصلا به میدان نرفت؛ اما در روزهای اخیر دو کاپیتان 
تراکتور، مسعود شجاعی و اشــکان دژاگه قرارداد خود 
را بــا این تیم فســخ کردند و پیمان بابایــی هم به دلیل 
آسیب دیدگی ادامه فصل را از دست داده است. تراکتور 
قبل از این بازی شــرایط خوبی نداشت و در ۱۳ مسابقه 

فقط سه برد به دست آورده است.

گروه مرگ 
با حضور عربستان و عراق

کمتر از دو هفته دیگــر ۱۲ تیم راه یافته به مرحله  �
ســوم مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر حریفان خود 
بــرای صعود به جــام جهانی را خواهند شــناخت. 
درحالی که تصور می شد آخرین رنکینگ اعلام شده از 
سوی فیفا تکلیف ســیدبندی این مرحله را مشخص 
می کند، فیفا دیــروز رنکینگ جدید تیم های آســیا را 
اعلام کرد تا مشــخص شود این ۱۲ تیم در چه سیدی 
قرار می گیرند. قرعه کشی این مرحله روز دهم تیرماه 
در کوالالامپور مالزی برگزار خواهد شد و تیم ها در دو 
گروه شــش تیمی قرار خواهند گرفــت. تیم های اول 
و دوم هر گروه مســتقیم به جام جهانی قطر صعود 
می کننــد و تیم های ســوم هم بعد از بــازی با هم و 
مشخص شــدن برنده آنها، به پلی آف قاره ای صعود 
می کنند تــا از آنجــا بتوانند خود را بــه جام جهانی 
برســانند. با توجه به ســیدبندی این رقابت ها، ژاپن و 
ایران در ســید یک قرار گرفته اند. کره جنوبی و استرالیا 
هم تیم های تشــکیل دهنده سید دو هستند. عربستان 
در کنار اماراتی که با چهار برد مرحله دوم مقدماتی را 
پشت سر گذاشت، تیم های حاضر در سید سه هستند. 
عراقی ها هم بعد از شکســت مقابل ایران در آخرین 
بازی دور مقدماتی خود، به سید چهارم سقوط کردند 
و در کنار چین قرار گرفتند. شاگردان برانکو ایوانکوویچ 
در تیم عمان در کنار ســوریه تیم های حاضر در ســید 
پنجم را تشــکیل داده اند و ویتنام و لبنان هم در سید 
ششــم قرار گرفته اند. با سیدبندی جدید از سوی فیفا، 
نقش عربســتان و عــراق در تعیین گروه ســخت تر و 
پررنگ تر از قبل شده اســت. عربستانی ها در هرکدام 
از گروه ها که قــرار می گرفتند، با توجه به قدرتشــان 
آن گروه ســخت تر می شــد. حالا احتمال دارد علاوه 
بر تیم های ســید یک و ســید دو که در یک گروه قرار 
می گیرند، عربســتان و عراق هم در آن گروه باشــند و 
حضــور این چهار تیم در کنار هم برای صعود به جام 
جهانی، حســابی کار صعود را برای هرکدام از تیم ها 
که می خواهند مسافر قطر باشند، سخت خواهد کرد.

از  خوشــی  خاطــره  چنــدان  ایــران  ورزش 
دوچرخه ســواری در بازی هــای المپیــک نــدارد. 
اینکه جزء رشته هایی بوده  با وجود  دوچرخه سواری 
که حضور پررنگی در المپیک ها داشــته اما همیشــه 
حسرت رســیدن به خط پایان را بر دل دارد. بهترین 
نتیجــه تاریخ دوچرخه ســواری کشــورمان در این 
بازی ها به المپیک ۲۰۰۸ پکن برمی گردد که حســین 
عسکری مقام پنجاه ودوم را به دست آورد و توانست 
از خط پایان بگذرد. دوچرخه سواری جاده ایران حالا 
قرار اســت برای یازدهمین بار در بازی های المپیک 
شــرکت کند. این تیم برخلاف دوره های گذشته تنها 
یک سهمیه کســب کرده و دیگر شانسی برای گرفتن 
ورودی المپیک توکیو ندارد. این در حالی اســت که 
تیم ملی دوچرخه ســواری جاده طی ۱۰ دوره ای که 
در بازی های المپیک حاضر شده، حداقل دو سهمیه 
و حداکثر هفت ورودی گرفته اســت. نماینده المپین 
تیم ملی جــاده در ایــن دوره از بزرگ ترین رویداد 
ورزشی دنیا، سعید صفرزاده اســت. رکابزنی که در 
یکی، دو ســال اخیر بهترین رکوردها را از خود به جا 
گذاشــته و دو روز پیش در انتخابی تیم ملی نفر اول 
شد. پیش بینی او از المپیک ۲۰۲۰ توکیو گذشتن از خط 
پایان و قرارگرفتن بین ۶۰ نفر اول مســابقات است. 
در ادامه گفت وگوی «شرق» را با مرد برتر جاده های 

ایران پیش از حضور در این بازی ها می خوانید.

 دوچرخه سواری جزء رشته هایی بود که تکلیف  �
نماینده المپیکی آن به خاطر شــرایط کرونا خیلی 
دیر مشخص شــد. طبیعتا باید روزهای سختی را 

در این مدت پشت سر گذاشته باشید.
بلــه، همین طور اســت. آمــدن کرونــا و تعویق 
یک ساله المپیک باعث شد برنامه های ما به کل تغییر 
کند و دوباره همه چیز را از صفر شــروع کنیم. تا قبل 
از اینکــه کرونا بیاید، چون مســابقات در جریان بود، 
جایگاه نفرات معلوم بود؛ بنابراین تقریبا مشــخص 
بود چه کســی ملی پوش المپیکی شود و نیازی نبود 
مسابقه انتخابی برگزار شود. اما وقتی کرونا آمد و در 
همه چیز وقفه افتاد، تعدادی از رقبا پیشینه ای را که 
داشتند، فراموش کردند و گفتند باید مسابقه انتخابی 
برگزار شــود. با توجه به این موضوع فشار زیادی به 
سرمربی تیم ملی وارد شد تا دوچرخه سوار المپیکی 

را انتخاب کند.
 تا پیش از این جریانات باز هم شــما نفر اول  �

تیم ملی بودید؟
بله، با توجه به مســابقات و تورهایی که نســبت 

به پروفایل مســیر بازی های المپیک داده بودیم، من 
نفر اول بودم.

 پس با این اوصاف همه چیز به ضرر شما شد؟ �
به هر حال یک سری از دوســتان خواستند از این 
فرصت اســتفاده کننــد و شانسشــان را دوباره برای 
المپیکی شــدن امتحان کنند. من هم دوباره از نقطه 
صفر شــروع کردم. اردوی اول خیلــی خوب برگزار 
شــد اما چند روز بعد متوجه شــدم که کرونا گرفتم. 
با توجه به این موضوع دو هفته اســتراحت کردم و 
وقتی برگشتم کمی دچار افت شده بودم اما این طور 
نبــود کــه از رقبا عقــب بیفتم و شــرایطمان با هم 
برابــر بود. اردوی آخر هم همیــن چند روز پیش در 
مازندران بود. خوشبختانه توانستم آن عقب ماندگی 
را جبــران کنم و با فاصله فاحشــی در انتخابی نفر 

اول شوم.
از اولیــن تجربــه حضور در  �  چه احساســی 

بازی های المپیک دارید؟
هم احســاس هیجان و خوشــحالی دارم و هم 
اســترس. تا قبل از اینکه به عنوان نماینده المپیکی 
تیم انتخاب شوم، ۳۰ درصد نگران بودم اما از زمانی 
که انتخاب شدم استرســم چند برابر شده است. به 
هر حال دوچرخه سواری رشته ای است که هیچ وقت 
نتوانســته آن طور که باید نتیجه خوبی در المپیک ها 
بگیرد. در مورد مدال گرفتن که اصلا نمی شود حرف 
زد؛ مگر اینکه معجزه ای رخ بدهد و ما بتوانیم روی 
ســکو برویم. همه انتظارات باید به نســبت شرایط 
و موقعیتــی که ما در کشــورمان داریم، باشــد. در 
المپیک قبلی ما ســه نماینده داشتیم که هیچ کدام 
به خط پایان نرســیدند. در این دوره من تنها هســتم 
و همین تنهایــی هم برایم نگرانــی مضاعف ایجاد 
می کند. اینکه هیچ کســی کنارم نیست و همه کارها 
را باید خودم انجام بدهم. قرار گرفتن در بین آن همه 
دوچرخه ســوار اروپایی قدرتمند واقعا سخت است.  
به هر حال باید ســعی کنم از الان آن شرایط را برای 
خودم تجسم کنم که دچار استرس بازدارنده نشوم.

 فکر می کنید بتوانید از خط پایان گذر کنید؟ �
امیدوارم که همین طور شود. ما تنها یک بار آن هم 
در بازی هــای المپیک ۲۰۰۸ پکن توانســتیم از خط 
پایان عبور کنیم. من تمام تلاشــم این اســت که در 

توکیو بین ۵۰ تا ۶۰ نفر مسابقات قرار بگیرم.
 در مدتی که کرونا بوده، شــما اصلا نتوانستید  �

در هیچ رویداد برون مرزی ای شــرکت کنید. این 
در حالی است که رقبا شــرایط بهتری نسبت به 
شــما داشــتند. طبیعتا این  موضوع هــم یکی از 

سختی های کار شماست.
بله، درســت اســت که کرونا کل دنیــا را درگیر 
کرده اما رقبا در مقایســه با ما خیلی شــرایط بهتری 
برای تمرین و حضور در مســابقه تدارکاتی داشتند. 
اگر بخواهیم خودمان را با آســیایی ها بسنجیم باید 
بگویم که آنها بهتر بوده اند. متأسفانه مشکل دیگری 
کــه ما در این مــدت علاوه بر کرونا داشــتیم، بحث 
تحریم ها و مشکلات اقتصادی است که با آن مواجه 
بودیم. همین عوامل باعث شــدند که نتوانیم اردو  یا 

تورنمنت خارجی ببینیم.
 هیچ تورنمنت خارجی ای شرکت نکردید؟ �

فقط یک ماه  ونیم پیش با هزینه شخصی به ترکیه 
رفتم و در چهار مرحله از مسابقات این کشور پا زدم.

 چرا با هزینه شخصی؟ �
فدراســیون در آن مقطــع رئیس نداشــت. من 
هــم چون از قبــل برنامه ریزی کرده بــودم که برای 
المپیک آماده شــوم باید این ســفر را می رفتم، برای 
همین هزینه ها را خودم دادم. نمی دانم شاید اگر به 

سرپرســت وقت هم می گفتم به لحاظ مالی کمک 
می کرد اما چیزی نگفتم.

 از الان بــه بعد چطــور؛ تورنمنــت خارجی  �
نمی روید؟

قرار بر این اســت کــه باز هم به ترکیــه برویم و 
در چهــار مســابقه تک مرحله ای شــرکت کنیم. اگر 
شرایط مهیا شــود واقعا مسابقات خوبی است و در 

آمادگی ام برای حضور در المپیک تأثیرگذار است.
 در مورد تجهیزات چطور؛ مشکلی ندارید؟ �

متأســفانه در مــورد تجهیزات اصــلا وضعیت 
خوبی نداریم. حضور من در 
المپیک بــا این دوچرخه ای 
غیرممکــن  دارم  الان  کــه 
اســت. ســرمربی تیم ملی 
مشــغول رایزنــی بــا چند 
شــرکت خارجی اســت که 
تا قبــل از المپیک برایم یک 

دوچرخه مناسب بیاورند.

ایــران- عربســتان؛ هــر 
در  کشــور  دو  ایــن  چقــدر 
ایفای  منطقه  سیاســت های 
نقــش می کنند و مخالفان و 
عرصه  در  دارنــد،  موافقانی 
بین  قدرت  تقریبا  ورزش هم 
این دو در غرب آســیا تقسیم 
شده است و هر تصمیمی که 
روی  می گیرد  مقابــل  طرف 
نظر کشور دیگر تأثیر مستقیم 
حوزه  در  البتــه  می گــذارد. 
ورزش در ســال های اخیــر، 
تصمیمات  آنکــه  از  بیــش 
به  ایــران  مســئولان ورزش 
ضرر عربستانی ها تمام شود، 
حالت عکس رخ داده است.
بــرای پی بردن به ریشــه 
این دو  اختلافــات ورزشــی 

کشور باید به زمانی برگشــت که عده ای در تهران از 
دیوار سفارت عربستان بالا رفتند و روابط دیپلماتیک 
دو کشــور را شــکرآب کردند. بعد از آن تــا به حال، 
قریب به پنج سال می شود که هیچ ورزشکار حرفه ای 
عربســتان برای حضور در تورنمنت های ورزشــی به 
ایران نیامده است. البته ورزشکاران ایرانی هم متقابلا 
تــا همین چند وقــت پیش به عربســتان نمی رفتند، 
ولی بالاخره بــا تصمیم و رأی کنفدراســیون فوتبال 
آسیا، این تابو از ســمت ایران شکسته شد و تیم های 
ایرانی برای شــرکت در تورنمنت های ورزشی راهی 
عربســتان شدند. مشخصا دو باشــگاه مطرح فوتبال 
ایران یعنی استقلال و فولاد برای برگزاری رقابت های 
گروهی لیگ قهرمانان آســیا که بــا میزبانی متمرکز 
عربستانی ها برگزار شد، راهی این کشور شدند تا بعد 
از مدت ها بالاخره یــک طرف کوتاه بیاید؛ هرچند این 
کوتاه آمدن هم به نظر می رسید با اجبار صورت گرفته 

از سوی AFC است.
عربستان زیر میز می زند؟

با ســفر دو باشــگاه فوتبــال ایران به عربســتان 
احتمــال می رفت همه  چیــز بدون ســروصدا، بین 
دو کشــور وصل و جور شود. مســئولان عربستانی با 
شاخه گل در فرودگاه به استقبال ایرانی ها رفتند و در 
طول برگزاری این رقابت ها هم مســئولان دو باشگاه 
استقلال و فولاد از رفتار و میزبانی خوب عربستانی ها 
صحبــت کردند. دیگر به نظر می رســید کدورت های 
به وجود آمده رفع و رجوع شده که به ناگاه شایعه ای 
مطرح شد که گویی عربستان قرار است زیر میز توافق 

صوری بزند! ماجرا از این قرار است که دو تیم ایرانی 
اســتقلال و تراکتور در مرحله حذفی لیگ قهرمانان 
آســیا به رقبای عربســتانی خورده اند. تراکتور باید به 
عربستان برود و با النصر روبه رو شود ولی نکته مهم 
درباره اســتقلال اســت که باید در تهــران از الهلال 
پذیرایی کند. با وجود این، اما خبرنگاران عربســتانی 
می گویند تنش های سیاســی بین دو کشــور برطرف 
نشــده و همچنان بازی نمایندگان ایران و عربســتان 
طبق روال پنج سال اخیر باید در زمین بی طرف برگزار 
شــود! این ادعا در حالی مطرح شــده که استقلال و 
فولاد با تیم های عربســتانی در خاک این کشور بازی 
کردند. عربســتانی ها اما می گوینــد مرحله انتخابی 
استثنا بوده وگرنه چیزی تغییر نکرده است. مسئولان 
ورزش ایــران هم بدون اینکه توافقــی با AFC برای 
برداشــتن قانون بــازی در زمین ثالث بیــن تیم های 
ایرانی و عربســتانی داشته باشــند، نمایندگان ایران 
را به عربســتان فرســتاده و حالا خودشان هم دقیقا 

نمی دانند چه چیزی در انتظارشان است.
پای تیم ملی هم گیر است

میزبانی اســتقلال از عربستان تنها مشکل فوتبال 
ایران در این روزها نیســت؛ با صعــود تیم های ملی 
ایران و عربســتان به مرحلــه نهایــی انتخابی جام 

جهانی و احتمال هم گروه شدن این دو در این مرحله 
از رقابت ها، این نگرانی وجود دارد که نکند در عرصه 
ملی هم عربستانی ها به AFC نفوذ کنند و سرنوشت 
این بازی حساس را به کشور ثالث برده یا کاری کنند تا 
بازی ها به صورت متمرکز برگزار شود. به همین دلیل، 
آنها بیش از پیش به تکاپــو افتاده اند تا با طرح های 
به وجود آمده  کدورت هــای  رفته   رفتــه  پیشــنهادی، 
در زمینــه ورزش را از بین ببرند به ایــن امید که این 
رفت وآمدهای ورزشــی، مقدمه ای برای ازســرگیری 
روابــط دیپلماتیک دو کشــور باشــد. همین چند روز 
پیش بود کــه رضا صالحی امیری، رئیس کمیته ملی 
المپیــک ایــران، به وضوح از طرح بازی دوســتانه با 
تیم ملی عربســتان خبر داد و آن را هم ردیف اقدامی 
دیپلماتیــک توصیف کرد. او با بیان اینکه هم اکنون با 
هماهنگی مقامات ارشد کشــور به  دنبال دیپلماسی 
فعالیت ورزشــی با کشــورهای حــوزه خلیج فارس 
ازجمله عربســتان هســتیم تا بتوانیم بســتری برای 
دیپلماســی سیاسی و بازســازی روابط فراهم کنیم، 
گفت: در حقیقت دیپلماسی ورزشی یکی از ابزارهایی 
اســت که می تواند در کاهش تنش، افزایش فرصت، 
زیست مســالمت آمیز و تقویت روابط ملت ها اثرگذار 
باشــد. رئیس کمیته ملی المپیک با اشــاره به اینکه 

به راحتی  سیاسی  دیپلماسی 
گفــت:  می گیــرد،  شــکل 
امروز توافق ما با عربســتان 
ســعودی برای برگزاری یک 
مسابقه دوستانه در ریاض و 
تهران باعث کاهش عصبیت 
سیاسی بین دو ملت خواهد 

شد.
نامه به فدراســیون فوتبال 

عربستان
حــالا در چنیــن فضایی 
خبــر می رســد فدراســیون 
فوتبال ایــران هم نامه ای به 
فدراســیون فوتبال عربستان 
ایران  از آمادگــی  نوشــته و 
تیم های  از  میزبانــی  بــرای 
است.  داده  خبر  عربســتانی 
اینکه چنین نامه ای می تواند 
دردی از ایــن مســئله دوا کند یا نه هنوز مشــخص 
نیست ولی موضوعی که روشــن است این است که 
مســئولان فدراســیون فوتبال ایران در تلاش هستند 
بهانه جویی های عربســتانی ها را پایــان دهند. البته 
مشخص نیســت وقتی چنین قانون سخت گیرانه ای 
از ســوی AFC گذاشته شــده چرا نامه به فدراسیون 
فوتبال عربستان فرستاده شده ولی همین که حداقل 
این نامه شبیه به تیری در تاریکی هم باشد بد نیست. 
نکته عجیبی که در این بین بسیار می تواند کمک حال 
فوتبال ایران باشد ولی تبدیل به نقطه ضعفی در این 
مسیر شده، حضور پست نایب رئیسی در کنفدراسیون 
فوتبال آسیاســت؛ پســتی که در اختیــار مهدی تاج، 
رئیس ســابق فدراســیون فوتبال ایران است ولی او 
هرگز نتوانسته از آن در جهت کوچک  ترین اقدامی به 

نفع فوتبال ایران استفاده کند.
حــالا با توجه به صحبت های رضا صالحی امیری 
مبنی  بــر تلاش برای برگــزاری دیداری دوســتانه با 
عربســتان و البته نامه ارســالی از فدراسیون فوتبال 
ایران به عربســتان، به نظر می رسد گشایش هایی در 
این مســیر قرار اســت رخ دهد. موضوعی که در این 
میان همچنان در اولویت قرار می گیرد، مســئله زمان 
است؛ مســئولان ورزش ایران باید به این نکته دقت 
کنند که اگر قرار اســت در زمینه ورزشــی با تیم های 
عربســتانی به توافق مشترکی برســند و همه  چیز را 
به روال ســابق برگردانند، باید عجله کنند؛ عجله ای 
که نفع اولش را تیم ملی می برد و بعد باشــگاه های 

ایرانی ذی نفع می شوند.

سعید صفرزاده، نماینده دوچرخه سواری ایران در المپیک توکیو
حضور در المپیک با دوچرخه اى که دارم 

غیرممکن است

نامه ای از ایران به عربستان

برنامه
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